
Rada Miasta Żagań 
\_ Radni 

\! ~ .\'> ( Protokół nr XV/2025 
? ~\" ~ 

~ }-., ~ z XV Sesji Rady Miasta Żagań w dniu 27 maja 2025 r. 
i !\t. 

Obrady rozpoczęto 27 maja 2025 r., o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:01 tego samego 
dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta otworzył XV sesję Rady Miasta Żagań, przywitał wszystkie 
osoby uczestniczące w XV sesji Rady Miasta, w tym dyrektor Żagańskiego Pałacu Kultury 
Karolinę Gałązkę, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Magdalenę Śliwak, dyrektora 
Muzeum Obozów Jenieckich Marka Łazarza oraz prezesa Areny Żagań Łukasza Kudłę 
Następnie poinformował o nagrywaniu sesji oznajmił, udział w sesji jest jednocześnie 
akceptacją publikacji swojego wizerunku oraz przypomniał o przestrzeganiu rozporządzenia o 
ochronie danych osobowych (RODO). 
Po otwarciu nastąpiło sprawdzenie kworum. 

W rozpoczęciu posiedzenia wzięło udział 18 radnych. 

Obecni: 
I .Krzysztof Blajer 
2. Przemysław Bochenek 
3. Andrzej Chodań 
4. Krzysztof Dulski 
5. Katarzyna Kara 
6. Katarzyna Kazarnowicz 
7. Małgorzata Klorek 
8. Sebastian Kulesza 
9. Tomasz Kwarciński 
1 O. Mariusz Linkiewicz 
11. Piotr Łoś 
12. Marta Nadrzycka-Soczek 
13. Tomasz Nowak 
14. Krzysztof Omieljańczyk 
15. Krzysztof Sieńko 
16. Tomasz Szewczyk 
17. Krzysztof Świerzko 
18. Piotr Węglik 
19. Jakub Witek 
20. Janusz Żarski 

Nieobecni: 
1. Adriana Kowal 
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Po sprawdzeniu kworum do posiedzenia dołączył radny Krzysztof Omieljańczyk. 

Kworum zostało osiągnięte. 

Po osiągnięciu kworum, Przewodniczący Rady Miasta stwierdził prawomocność obrad oraz 
poinformował, że wszyscy radni zostali prawidłowo zawiadomieni o terminie sesji i otrzymali 
dokumenty, związane z proponowanym porządkiem obrad. 
Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta Żagań Sławomir Kowal, który złożył wszystkim 
pracownikom samorządowym życzenia z okazji Dnia Samorządowca, przede wszystkim 
satysfakcji z pracy. Do życzeń dołączył się także w imieniu radnych Przewodniczący Rady 
Miasta Żagań Krzysztof Sieńko. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Sieńko poinformował, że Burmistrz Miasta na 
podstawie § 18 ust. 1 i § 46 ust. 2 Uchwały nr L VIII/80/2018 Rady Miasta Żagań z dnia 19 
października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Żagań o statusie miejskim, 
przedłożył wnioski o zmianę porządku obrad Sesji poprzez wprowadzenie do porządku obrad 
dwóch projektów uchwał i trzech autopoprawek. 

Pierwsza wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały w sprawie określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby autopoprawka została omówiona i głosowana w pkt. 
8 ppkt "e". Propozycja została przyjęta. 

Druga wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby autopoprawka została omówiona i głosowana w pkt. 
8 ppkt "a". Propozycja została przyjęta. 

Trzecia wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały w sprawie określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby autopoprawka została omówiona i głosowana w pkt. 
8 ppkt "e". Propozycja została przyjęta. 

Pierwszy wprowadzony projekt dotyczył projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działanie Burmistrza Miasta Żagań. 
Przewodniczący Rady Miasta zaproponował, aby projekt uchwały został omówiony i 
głosowany w pkt. 8 ppkt "f'. Następnie przeszedł do głosowania wniosku. 

Glosowano w sprawie: 
wniosku o przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działanie Burmistrza Miasta Żagm't. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imie1me: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (2) 
Adriana Kowal, Marta Nadrzycka-Soczek 
Wniosek został przyjęty. 

Drugi wprowadzony projekt dotyczył projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 
osłonowego Gminy Żagań o statusie miejskim pt.: ,,Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2025. 
Przewodniczący Rady Miasta zaproponował, aby projekt uchwały został omówiony i 
głosowany w pkt. 8 ppkt "g". Następnie przeszedł do głosowania wniosku. 

Glosowano w sprawie: 
wniosku o przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 
osłonowego Gminy Żagań o statusie miejskim pt.: ,,Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2025. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imie1me: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (2) 
Adriana Kowal, Marta Nadrzycka-Soczek 
Wniosek został przyjęty. 

Porządek obrad został zmieniony i przyjęty 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miasta Żagań z dnia 29.04.2025 r. 

Przewodniczący Rady poinformował o umieszczeniu protokołu na eSesji oraz BIP. 
Brak uwag. 
Protokoły zostały przyjęte. 
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Załącznik do protokołu nr 3 

4. Sprawozdania z działalności między sesjami Komisji Stałych Rady Miasta Żagań. 

Przewodniczący Rady poinformował o umieszczeniu protokołów z posiedzeń komisji stałych 
na stronie eSesji i BIP. Następnie poprosił przewodniczących Komisji Stałych o krótkie 
przedstawienie informacji z działalności międzysesyjnej. 
Do posiedzenia dołączyła radna Marta Nadrzycka-Soczek. 

Sprawozdanie Komisji Gospodarki Miejskiej przedstawił przewodniczący KGM Jakub 
Witek. Tematem posiedzenia komisji było omówienie funkcjonowania targowiska miejskiego 
oraz stanu cmentarza komunalnego, jak również plany w zakresie gospodarki mieszkaniowej i 
budownictwa mieszkaniowego. 

Sprawozdanie Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego przedstawił 
przewodniczący KZiBP Mariusz Linkiewicz. Komisja podczas posiedzenia omówiła działania 
Ośrodka Pomocy Społecznej na rzecz zdrowia psychicznego seniorów, w tym aktywizację oraz 
plan przekształcenia ośrodka w Centrum Usług Społecznych. Poruszono także temat 
rewitalizacji terenów zielonych przy rzece Bóbr, zwracając uwagę na kwestie bezpieczeństwa 
i dostępności. Ponadto Przewodniczący KZiBP zaprosił do współpracy w organizacji Pikniku 
Zdrowia, który będzie połączony z otwarciem letniej strefy chilloutu oraz zachęcił do 
uczestnictwa w panelu społecznym „Hejt Cena Życia". 

Sprawozdanie Komisji Oświaty i Kultury przedstawiła przewodnicząca KOiK 
Katarzyna Kazarnowicz. Tematem posiedzenia było zapoznanie się z informacją na temat 
działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej, Muzeum Obozów Jenieckich, Żagańskiego Pałacu 
Kultury, Areny Żagań. Poruszono także temat rekrutacji dzieci do szkół. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła przewodnicząca KBiF Marta 
Nadzrzycka-Soczek. Tematem posiedzenia był temat sprawozdań z działalności i plany 
dalszych działań i strategii: Żagańskiego Pałacu Kultury, Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej, 
Muzeum Obozów Jenieckich, Miejskiej Biblioteki Publicznej, Areny Żagań, w tym głównie 
informacje finansowe o kosztach i źródłach przychodów. Ponadto poruszono temat 
monitorowania, możliwości zmniejszenia prędkości ruchu na niektórych ulicach, w tym na ul. 
Ratuszowej. 
Brak uwag. 
Sprawozdania zostały przyjęte. 

5. Sprawozdania z działalności: 
a) Żagańskiego Pałacu Kultury 
b) Miej ski ej Biblioteki Publicznej 
c) Muzeum Obozów Jenieckich 
d) Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
e) Areny Żagań 
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Radna Małgorzata Klorek zapytała dyrektorów i prezesa, z czym mają największy problem, co 
chcieliby sfinansować w poszczególnych jednostkach. 
Dyrektor ŻPK Karolina Gałązka podkreśliła, że w jej placówce potrzebne są remonty oraz 
przygotowania projektów, żeby mogły być wykonane. 
Dyrektor MBP Magdalena Śliwak zaznaczyła, że budżet na 2025 rok został skonstruowany 
zgodnie z oczekiwaniami. 
Dyrektor MOJ Marek Łazarz podkreślił, że największą bolączką muzeum jest 
termomodernizacja i ogrzewanie budynku, które częściowo rozwiązane. Obecnie czeka na 
środki i termin rozpoczęcia termomodernizacji budynku. 
Prezes Areny Żagań Łukasz Kudła poinformował, że spółka na bieżąco wnioskuje o środki na 
bieżące naprawy . Najbardziej pilnym tematem jest zabezpieczenie środków na wkład własny 
przy projekcie modernizacji boiska sztucznego. 

Brak uwag. 
Sprawozdania zostały przyjęte. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Żagań o działalnościach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. 
Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 6 

7. Informacja Burmistrza Miasta Żagań z działalności między sesjami Rady Miasta 
Żagań. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał o współpracę z miastem partnerskim Teltow, jakie są 
najbliższe wspólne przedsięwzięcia. Ponadto radny zapytał kiedy można spodziewać się 
wydania publikacji o księżnej Dorocie de Talleyrand-Perigord, na jakim jest etapie. Radny 
Sebastian Kulesza wyraził zadowolenie z instalacji książkomatu dla biblioteki i mieszkańców 
z niej korzystających. Dodatkowo radny chciał się dowiedzieć na temat oranżerii w ŻPK, na 
którą projekt dofinansowywany jest ze środków z Żarsko-Żagańskiego Obszaru 
Funkcjonalnego, czy w ramach zagospodarowania obiektu przewidziano utworzenie czytelni 
dostępnej dla mieszkańców, jaki jest planowany termin zakończenia prac i udostępnienia 
oranżerii mieszkańcom. Następnie zapytał o doświetlenie przejścia dla pieszych przy sklepie 
Olin i umowę z tym związaną, dlaczego informacja w sprawozdaniu pojawiła się pół roku po 
jej podpisaniu. 

Radny Krzysztof Blajer poprosił o rozszerzenie tematu budowy strefy dla dzieci i 
młodzieży przy ul. Śląskiej, gdyż jest duże zapotrzebowanie na tego typu infrastrukturę. 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowal odnosząc się do pytania radnego Krzysztofa Blajera 
dopowiedział, że procedura jeszcze trwa, w związku z wyborem miejsc przez młodzież. Jedno 
będzie przy rzece Bóbr, na co wyraziły zgodę polskie wody, drugie na ul. Śląskiej, gdziem.in. 
zostanie odtworzone boisko do koszykówki, będzie wiata, ławki ze stołami, nowy plac zabaw 
dla dzieci. Prawdopodobnie wszystkie prace z tym związane będą zakończone do końca 
czerwca. Odpowiedzi na pytania radnego Sebastiana Kuleszy zostaną udzielone na piśmie. 
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Ponownie głos zabrał radny Sebastian Kulesza pytając o uczestnictwo w targach 
turystycznych we Wrocławiu, w którym dniu uczestniczył, gdyż nie otrzymał odpowiedzi na 
pytania zadane na poprzedniej sesji. Dodatkowo zapytał o uczestnictwo w 80 rocznicy 
forsowania Nysy Łużyckiej. W odpowiedzi na pytania radnego Burmistrz Miasta 
poinformował, że uczestniczył w Targach w ostatni dzień targowy w niedzielę. W przypadku 
Nysy łużyckiej są to obchody łączone, które odbywają się w Przewozie, w Zgorzelcu i w 
Wymiarkach, w których uczestniczył. 

Radny Piotr Łoś zapytał czy strefa dla dzieci i młodzieży przy ul. Śląskiej, czy była 
wpisana do budżetu, gdyż otrzymuje odpowiedzi na interpelacje, w których zaznacza się, że nie 
ma środków finansowych i że nie zostało wpisane do budżetu. 

Burmistrz Miasta wyjaśnił, że nie wpisano do budżetu strefy przy ul. Śląskiej, jednakże 
należy wybierać co jest ważniejsze, należy kierować się też potrzebami, sponsorami, gdyż 
miasto jest dla starszych i młodszych, a potrzeb jest wiele i to nie ulega wątpliwości. 

Radny Piotr Łoś podkreślił, że wykonanie niewielkiej inwestycji w postaci 
namalowania pasów na ul. Szkolnej przy skrzyżowaniu z ul. Żelazną i zakup farby poprawiłoby 
bezpieczeństwo mieszkańców, jednakże dostał odpowiedź, że nie ma na to środków 
finansowych i że nie zostało to wpisane w budżecie, ponadto została wykonana zmiana 
organizacji ruchu i należy zapytać inwestora czy wykonawcę czy można namalować. Radny 
zapytał, czy zostało wystosowane jakieś pismo w tym kierunku. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Sieńko dopowiedział, że prace przy ul. Śląskiej 
wykonywane są dla dzieci i w większości przez miejską spółkę MPOiRD, dlatego też nie 
generują jakiś wielkich kosztów (posprzątanie boiska, odnowienie, wymalowanie linii). 
Po omówieniu powyższego punktu Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę. 

8. Uchwały. 

a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska wyjaśniła, że autopoprawki związane były z dotacjami m. 
in. na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, ze 
środkami z Funduszu Pomocy na zadania oświatowe (finansowanie kształcenia dzieci będących 
obywatelami Ukrainy). 

1) autopoprawki 
Glosowano w sprawie: 
autopoprawki. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imie1me: 
ZA (20) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 

6 



NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę budżetową na 2025 rok Gminy Źagań o statusie miejskim .. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 

Radny Janusz Żarski głos oddał ustnie. 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 

b) zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żagań. 
Z powodu braku pytań, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żagań. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, Katarzyna 
Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Bla jer 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Uchwała została przyjęta. 
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c) zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Miasta Żagań. 
Z powodu braku pytań, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Miasta Żagań, 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imie1me: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Uchwała została przyjęta. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Z powodu braku pytań, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imie1me: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Uchwała została przyjęta. 

e) w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Naczelnik Wydziału Gospodarowania Mieniem Krzysztof Kamień wyjaśnił, że 
zaproponowane autopoprawki mają charakter porządkujący, a przedstawiony projekt uchwały 
został powiązany z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami oraz z przepisami 
kodeksu cywilnego. Przepisy usunięte autopoprawkami są uregulowane w przepisach ustaw. 
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Radny Sebastian Kulesza odnosząc się do autopoprawek zapytał, w jaki sposób będzie 
można odzyskać zaległości skoro wykreśla się punkt dotyczący tego, że musiałyby być to 
nieruchomości, których najemcy uregulowali zaległości wobec wynajmującego. Odnosząc się 
do § 1 O radny zapytał skąd takie progi procentowe, czy wynika to z przepisów czy miasto ustala 
swoje oraz co oznacza zapis w § 1 O ust. 3 ppkt 1 . 

Radca prawny Anna Żmuda wyjaśniła, że wykreślenie § 9 nie modyfikuje prawa gminy 
do weryfikowania tego, czy nieruchomości przeznaczone do sprzedaży mają jakieś zaległości 
z tytułu czynszu najmu lub opłat eksploatacyjnych i zawsze ostateczną decyzję podejmuje 
organ wykonawczy. W przypadku progów ustalonych w§ 1 O są to propozycje po konsultacjach 
z pracownikami urzędu, jednakże ostateczna decyzja w tym zakresie należy do Rady Miasta. 

Naczelnik WGM wyjaśnił, iż przy składaniu wniosku oraz przy bezpośredniej 
sprzedaży osoba występująca o sprzedaż lokalu na jej rzecz jest zobowiązania do przedłożenia 
zaświadczenia o niezaleganiu z opłatami czynszowymi ani opłatami za media i temu podobne. 

1) autopoprawka 
Glosowano w sprawie: 
autopoprawka. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imie1me: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Tomasz Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr 
Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sebastian Kulesza 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 
Autopoprawka została przyjęta. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał, kiedy będzie można składać w Urzędzie wnioski o wykup 
mieszkania. Wyjaśniono, że uchwała wchodzi w życie 14 dni od opublikowania w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego. 

2) autopoprawka nr 2 
Glosowano w sprawie: 
autopoprawka m 2. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Tomasz Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr 
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Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sebastian Kulesza 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Autopoprawka nr 2 została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 
określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Żaga11 o 
statusie miejskim wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 

f) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Żagań. 

Radny Piotr Łoś odniósł się do uzasadnienia powyższego projektu uchwały uważając, 
że napisana jest nieprawda w kwestii daty wpłynięcia skargi. Ponadto odniósł się do pisma 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w którym poproszono o pisemne 
wyjaśnienie i wskazanie okoliczności uzyskania informacji o dacie sporządzenia odpowiedzi 
przez Lubuski Urząd Wojewódzki, gdyż przewodniczący nie miał prawa występować z 
jakimkolwiek pismem, ponieważ nie został do tego upoważniony przez komisję do takich 
działań. Dlatego też uważa, że takiego zapisu nie powinno być w uzasadnieniu, a przytoczone 
artykuły Kodeksu postępowania karnego i Kodeksu Karnego można odebrać jako zastraszenie 
osoby składającej skargę. Radny Piotr złożył wniosek formalny o zmianę zapisu ze skargi 
niezasadnej na skargę zasadną. 

Radca prawny Michał Kołsut odnosząc się do słów radnego Piotra Łosia zaproponował, 
że w przypadku podjęcia decyzji przez radnych, aby nie przyjąć skargi w brzmieniu jakie 
zaproponowano w powyższym projekcie, wówczas będzie trzeba dokonać jej zmiany. Nie 
można wprowadzić zmiany polegającej na uznaniu skargi za zasadną,jednocześnie zachowując 
uzasadnienie, które stanowi załącznik do proponowanej uchwały. Ze względów proceduralno 
technicznych nie można tego zrobić. W przypadku wystąpienia przewodniczącego KS, WiP do 
radnej, stanowi on tylko i wyłącznie opis stanu faktycznego, który musi być wskazany w 
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uzasadnieniu. Ocena zasadności skargi znajduje się na samym końcu, gdzie odniesiono się do 
art. 227 KPA, który stanowi podstawę skargi złożonej przez radną. 

Radny Piotr Łoś zaznaczył, że jeżeli zostanie podjęta powyższa uchwała, zaskarży ją do 
Wydziału Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego. 

Radca prawny Michał Kołsut wskazał, że przedmiotem uchwały czy uzasadnienia nie 
była ocena postępowania przewodniczącego komisji w zakresie wystąpienia z zapytaniem do 
radnej. 

Radna Katarzyna Kara przypomniała, że przedmiotem jej skargi była opieszałość w 
przekazaniu informacji od wojewody. Ponadto zapytała co w odpowiedzi wojewody wymagało 
tak długiego czasu w przekazaniu jej do Biura Rady. Radca prawny wyjaśnił, że odpowiedź z 
jego strony została udzielona niezwłocznie do urzędu, po tym jak otrzymano pismo od 
wojewody. 

Następnie Sekretarz Miasta Maciej Gęsigóra odnosząc się do słów radnego Piotra Łosia 
wyjaśnił, że w pierwszej skardze Nadzór wojewody odniósł się do treści art. 227 KPA, iż 
uzasadnienie we wcześniejszej formie, niewystarczająco było rozwinięte. W przypadku 
odpowiedzi od wojewody była, rozbieżność w dacie wpływu pisma. Nie odpowiedź wojewody 
i jej treść była problematyczna, tylko czas na jaki można pozwolić na pracę z radcami, gdyż 
spraw jest bardzo dużo. 

Radny Andrzej Chodań zaznaczył, że nie chodzi o treść odpowiedzi Wojewody lecz 
chodzi o czas. Jeżeli pismo adresowane jest do Przewodniczącej Rady, to ona powinna 
zadecydować, czy dane pismo potrzebuje skonsultowania z radcami prawnymi. Jeśli pisma 
adresowane są do poszczególnych członków Rady, w tym przewodniczącego, to powinno trafić 
do ich rąk. 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowal odnosząc się do powyższego tematu podkreślił, że 
podczas sesji poruszane są zupełnie inne tematy niż powinny. Uważa, że trzeba czytać ze 
zrozumieniem, rozumieć co się czyta i stosować się do życia społecznego, bo można się różnić. 
Poprosił o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania uchwały. 

Glosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Żagai1. 

Wyniki glosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Krzysztof Blajer, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kazarnowicz, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 
PRZECIW (5) 
Katarzyna Kara, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Piotr Łoś, Tomasz Nowak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Marta Nadrzycka-Soczek, Krzysztof Świerzko 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 
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Uchwała została przyjęta. 

g) w sprawie przyjęcia programu osłonowego Gminy Żagań o statusie miejskim pt.: 
,,Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2025. 
Z powodu braku pytań, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia programu osłonowego Gminy Żagań o statusie miejskim pt.: ,,Korpus Wsparcia 
Seniorów" na rok 2025. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, 
Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Adriana Kowal 

Uchwała została przyjęta. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Tomasz Nowak zaprosił mieszkańców i radnych na Złote Ogrody Księżnej 
Doroty, na kiermasz ogrodniczy. Ze względu, że jest to projekt finansowany z Budżetu 
Obywatelskiego, podziękował mieszkańcom za zagłosowanie na niego, pracownikom 

Żagańskiego Pałacu Kultury za zaangażowanie. 
Burmistrz Miasta podkreślił, że takie wydarzenie mogłoby zagościć na stałe w ramach 

następnych lat. Podziękował radnemu za inicjatywę i poprosił o więcej pomysłów. 
Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska podkreśliła, że zaczyna się działalność promocyjna 

Budżetu Obywatelskiego, dlatego prosi mieszkańców o zaangażowanie, żeby zgłaszali swoje 
pomysły. 

Radna Marta Nadrzycka-Soczek odnosząc się do wcześniejszego punktu dotyczącego 
uchwały w sprawie skargi na działanie Burmistrza Miasta zauważyła, że radni nie głosują za 
faktami. Radna odniosła wrażenie, że radni głosowali nie za tym co było w treści uchwały, 
tylko co było w treści uzasadnienia. Nie ma informacji, jaki obieg dokumentów obowiązuje w 
Urzędzie Miasta, dlatego też trudno jest podjąć decyzję w tej sprawie. 

Radny Piotr Łoś odniósł się do interpelacji w sprawie zapisów w zarządzeniu 62/2020 
dotyczące zakazu rezerwacji miejsc grzebalnych na cmentarzu komunalnym, pytając czy 
kancelaria prawna wydała opinię. Wyjaśniono, że na pytania szczegółowe, odpowiedź będzie 
udzielana pisemnie. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Sieńko poinformował, że wejście na cmentarz od ulicy 
Krętej jest otwarte w godzinach pracy od godziny 8:00 do 14:00. 
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Dyrektor Żagańskiego Pałacu Kultury Karolina Gałązka na zakończenie sesji złożyła 
wszystkim życzenia z okazji Dnia Samorządowca, owocnych rozmów i dobrej współpracy. 

Radny Krzysztof Blajer odnosząc się do tematu skargi na Burmistrza Miasta uważa, że 
nie zostały zweryfikowane fakty w niej zawarte. 

Radny Sebastian Kulesza odniósł się do słów Burmistrza Miasta, a dokładnie 
stwierdzenia, że ludzie nie wiedzieli co podpisują. Radny podkreślił, że pismo podpisało sporo 
osób, podając swoje imiona i nazwiska. Ponadto podkreślił, że poprzedni włodarz codziennie 
objeżdżał całe miasto, w celu sprawdzenia miejsc wymagających doglądnięcia. Uważa, że 
wiele ulic wymaga sprawdzenia. Dodatkowo poruszył temat wyjazdu z nowo wybudowanej 
galerii, gdyż mieszkańcy sygnalizują zmianę organizacji ruchu przy ul. Armii Krajowej, czyli 
wyjazd z galerii w prawą stronę. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Sieńko podkreślił, że jako radni widząc nieporządek 
w mieście lub niewykoszoną trawę, powinni zgłaszać naczelnikowi odpowiadającego za 
poszczególne rzeczy. 

Burmistrz Miasta zaznaczył, że jest przekonany, że poziom dbałości o czystość w 
mieście się podniósł. Po to przekonywani są radni, żeby inwestować w projekty budowlane na 
budowę, remonty dróg, żeby były na półce i można było pozyskiwać środki. 

Radny Tomasz Szewczyk przychylił się do słów radnego Sebastiana Kuleszy w sprawie 
wyjazdu z galerii przy ul. Armii Krajowej, gdyż mieszkańcy zgłaszają z nim problem. Uważa, 
że powinni na Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego rozważyć ten problem, poszukać 
rozwiązań. 

Radna Małgorzata Klorek poprosiła o pełną kulturę i spokój podczas sesji. Następnie 
zaapelowała o zwrot prywatnego kosza na śmieci, który był umiejscowiony koło jadłodzielni. 

Na koniec Przewodniczący Rady poinformował o kolejnym posiedzeniu Rady Miasta 
Żagań, które zaplanowane jest na 24 czerwca 2025 r. w Żagańskim Pałacu Kultury. 

10. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Żaga11 zamknął XV sesję Rady Miasta Żagań. 

Przewodniczący 

P
Ragy Miasta Żagań 
RZEW(?DN '2lĄCY 
~<;PY ~•a5ta[ofl,8ań 
-/ł~y~i'of§ieńko 

XV Sesja Rady Miasta Żagań z dnia 27.05.2025 na kanale Rada Miasta Żagań - eSesja.tv 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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